

WHO'S WHO IN CHINA CURRENT LEADERS

中國人名大詞典 現任黨政軍領導人物卷

Aminad Wajidi (b. 1916) Native of Turpan, Xinjiang, Uygur nationality.
— Mem. of Standing Com. of CPPCC Nat. Com.

— Was vice-chair of Turpan County Assen for Promotion of Uygur Culture, 1933-35; permanent council member of Turpan Anti-Imperialist League, 1934-35; gen. mgr. of Gaochang Trading Co. in Lanzhou, 1935-50; board chair and concurrently gen. mgr. of Lanzhou-based Tonghe Air Transportation Co., 1937-48. Became head of Xinjiang-Gompa Work Team of PLA 1st Field Army and went to Kashgar, 1949. Later served as: head of Education Section and dep. dean of studies of Training Sch. for Xinjiang Local Cadres, 1950-52; chief of Representative Office in Lanzhou of Xinjiang Uygur Autonomous Region, 1952-55; dep. chief of Liaison Office of Xinjiang Regional People's Govt.; acting mgr. of

艾買提·瓦吉地 (1916—)

中國人民政治協商會議全國委員會
務委員。

新疆吐魯番人，維吾爾族。曾任吐魯番維吾爾文化促進會副會長，縣反帝同盟會事務理事，蘭州高昌商行總經理。1947年到上海合股開設通和航空運輸公司，任董事長兼蘭州總公司經理。1949年任中國人民解放軍第一野戰軍進疆工作團團長，進駐新疆；後歷任新疆地委幹部訓練班教育科副科長，教務處副處長，新疆維吾爾自治區人民政府駐蘭州辦事處處長，自治區人民政府交際處副處長，新疆維吾爾自治區林業廳木材副副廠長，自治區民委副主任，自治區工商聯副主任委員，中國伊

1985/86

WHO'S WHO IN CHINA CURRENT LEADERS

中國人名大詞典 現任黨政軍領導人物卷

Compiled by
the Editorial Board of *Who's Who in China*

《中國人名大詞典》編輯部 編

FOREIGN LANGUAGES PRESS BEIJING

外文出版社 北京

中國人名大詞典

現任黨政軍領導人物卷

《中國人名大詞典》編輯部編

*

外文出版社出版

(中國北京百萬莊路24號)

郵政編碼100037

外文印刷廠印刷

中國國際圖書貿易總公司發行

(中國北京車公莊西路21號)

北京郵政信箱399號 郵政編碼100044

1989年(16開)第一版

(英漢)

ISBN 7-119-01093-X/Z·443(外)

09800

17-E C-2444 S

WHO'S WHO IN CHINA
CURRENT LEADERS

中國人名大詞典
現任黨政軍領導人物卷

First Edition 1989

1989年 第一版

ISBN 0-8351-2352-9

ISBN 7-119-01093-X

Copyright 1989 by Foreign Languages Press, Beijing, China

Published by Foreign Languages Press

24 Baiwanzhuang Road, Beijing 100037, China

Printed by Foreign Languages Printing House

Distributed by China International Book Trading Corporation

21 Chegongzhuang Xilu, Beijing 100044, China

P.O. Box 399, Beijing, China

Printed in the People's Republic of China

中華人民共和國印刷

Editorial Board of *Who's Who in China*

Consultants:

Chen Hansheng	Li Guohao	Yu Guangyuan
Chen Yeping	Mei Yi	Zhang Yun
Dong Chuncai	Pei Lisheng	Zhou Gucheng
Hu Sheng	Qian Sanqiang	Zhou Yang
Huang Shuze	Tan Qixiang	Zhu Muzhi
Huang Zhong	Xia Zhengnong	Zhu Yunqian (d.)

Chief editors:

Liao Gailong	Luo Zhufeng	Fan Yuan
--------------	-------------	----------

Members of the editorial board:

Cao Zhi	Le Meizhen	Shen Qiwei
Chao Feng	Li Geng	Shu Peide
Chen Xulu (d.)	Li Lianqing	Tao Yuan
Chen Yongwen	Li Yuanchao	Tian Lin
Chen Yuan	Li Zuochang	Wang Caizhang
Cheng Yingliu	Liang Keping	Wang Huanyu
Deng Xingqi	Lu Zhiren	Wu Ze
Dong Zhiyong	Luo Wei	Xiao Shiling
Fang Gan	Ma Long	Xing Rui
Fang Shiming	Ma Yin	Yang Kuan
Hao Yimin	Meng Liankun	Zhang Caizhen
Jiang Tao	Pan Jun	Zhang Jian
Kong Luosun	Qu Xulu	Zhou Zhitong

Editorial Board of *Who's Who in China: Current Leaders*

Chief editors:

Liao Gailong	Fan Yuan
--------------	----------

Executive editor:

Xiao Shiling

Members of the editorial board:

Cui Yunxi	Liao Zili	Tang Tianbiao
Hao Yimin	Liu Junlin	Zhang Ruxian
Hu Zhi'an	Ma Long	Zhang Zhuwu
Li Shengyu	Meng Liankun	Zhou Zhitong

Editorial staff:

Guo Baoqin	Ma Lihua	Wang Zutang
Liu Chunying	Shao Dong	Yu Bingqing
Liu Wen yuan	Wang Huizhen	Zhang Jinzhi

《中國人名大詞典》編輯委員會

顧	問	于光遠	朱穆之	朱雲謙	李國豪
		周揚	周谷城	胡繩	夏征農
		陳野蘋	陳翰笙	黃中	黃樹則
		章蘊	梅益	董純才	裴麗生
		錢三強	譚其驤		
主	編	廖蓋隆	羅竹風	范源	
編輯	委員	王才章	王煥宇	方詩銘	孔羅蓀
		田林	邢芮	江濤	曲緒祿
		吳澤	李庚	李佐長	李連慶
		李源潮	沈起煒	束沛德	周之同
		房干	孟連崑	馬隆	馬寅
		郝一民	陶嫻	陸志仁	陳原
		陳用文	陳旭麓	曹志	巢峯
		梁柯平	張健	張彩珍	董智勇
		程應鏐	楊寬	鄧興器	蕭師鈴
		潘俊	樂美貞	羅偉	

《中國人名大詞典 現任黨政軍領導人物卷》 編輯委員會

主	編	廖蓋隆	范源		
常	務	蕭師鈴			
編	輯	委員	孟連崑	劉俊林	張竹梧
			崔運璽	廖自力	馬隆
			胡治安	周之同	唐天標
編	輯	部	汪祖棠	劉文淵	郭保芹
成	員		馬麗華	邵東	王惠珍
			張金芝		余冰清

Publisher's Note

China has a five-thousand-year-old history of civilization and a population of more than one billion. For a long time, there have been demands for publishing a book such as *Who's Who in China*. With the support and care of China's government at various levels and of society as a whole, as well as with many years of unremitting effort by the editorial staff, China's first full-length biographical dictionary—*Who's Who in China*—has been finally compiled. Consisting of three volumes entitled *Who's Who in China: Pre-1949*, *Who's Who in China: Post-1949* and *Who's Who in China: Current Leaders*, it includes entries on more than 30,000 famous persons throughout Chinese history. It shall be published in Chinese, English and other foreign languages.

Who's Who in China: Current Leaders introduces more than 2,100 current senior officials at the central level and in provinces (excluding Taiwan Province), municipalities and autonomous regions. Each official has an accurate introduction with updated and reliable data, and photos are attached to most of them. It shall be published bilingually in English and Chinese (with the Chinese in unsimplified characters) for the convenience of foreign readers, overseas Chinese and compatriots from Hong Kong, Macao and Taiwan.

In pursuing her policy of opening to the outside world, China needs to understand the world. Similarly, the world is curious about China and her leaders and policy-makers. *Who's Who in China: Current Leaders* is compiled and published to meet this need. As publishers, we have attached great importance to this biographical dictionary and have done our best to make it the most authoritative, reliable and trustworthy reference book for the study of China and for those who are beginning to be interested in China. It is also a rare contribution to library collections.

During the course of compilation, we have had the direct guidance of the General Office of the State Council and of the CPC Central Committee, the PLA General Political Department, and the Organization, Propaganda and United Front Work departments under the CPC Central Committee. We have also obtained the ready help of Su Da, Li Hanguang, Deng Zhaoyu and others. We wish to extend our heartfelt gratitude to all of them. We sincerely welcome our readers' kind suggestions and comments to help us make this dictionary more substantial and complete.

出版前言

中國有五千年文明史，十一億多人口。很久以來，人們便期望編輯出版一部《中國人名大詞典》。在中國各級政府和社會各界的關心和支持之下，經過編輯人員數年的努力，中國第一部大型人名詞典《中國人名大詞典》的編纂作業已完成。這部詞典分歷史人物卷、當代人物卷和現任黨政軍領導人物卷，收錄古今人物三萬餘人，全書七百餘萬字，將用漢文、英文和其他外文出版。

《中國人名大詞典 現任黨政軍領導人物卷》收錄了中央和各省、市、自治區的現任高級領導人二千一百餘人（台灣省暫未收入），每人有準確的介紹，資料來源可靠，大多數人物配有照片。為便於外國讀者、海外華僑、港澳台同胞閱讀，用英文和繁體漢文對照排印出版。

開放的中國需要了解世界，世界也需要了解中國及其領導人、決策者。《中國人名大詞典 現任黨政軍領導人物卷》正是為了滿足世界各國讀者的這種需要而編輯出版的。作為出版者，我們很重視出版這部詞典的意義和價值。這部詞典的資料具有權威性，是中國問題研究者，乃至所有對中國感興趣的讀者完全可以信賴的工具書，是圖書館不可多得的珍貴藏書。

在編纂本詞典的過程中，得到了中華人民共和國國務院辦公廳、中共中央辦公廳、解放軍總政治部，以及中共中央組織部、宣傳部、統戰部的直接關懷和具體指導，還得到蘇達、李寒光、鄧昭雨等同志的熱情幫助，在此謹致以衷心的感謝。我們真誠歡迎中外讀者不吝賜教，俾使本詞典更為充實、完備。

Categories Included

President and Vice-President of the People's Republic of China.

Chairman, vice-chairmen, members, secretary-general and deputy secretaries-general of the Seventh NPC Standing Committee.

Chairman, vice-chairmen, standing committee members, secretary-general and deputy secretaries-general of the Seventh CPPCC National Committee.

Premier, vice-premiers, state councillors, secretary-general and deputy secretaries-general of the State Council; ministers and vice-ministers; ministers and vice-ministers in charge of commissions; directors and deputy directors of general offices; heads and deputy heads of institutional units; directors of bureaus and administrations directly under the State Council; directors of state bureaus directly under the administration of ministries or commissions.

Chairman, vice-chairmen and members of the Central Military Commission of the People's Republic of China.

President and vice-presidents of the Supreme People's Court.

Procurator-general and deputy procurators-general of the Supreme People's Procuratorate.

Members and standing committee members of the Politburo, CPC Central Committee; general secretary, members and alternate members of the Secretariat, CPC Central Committee; director and deputy directors of the General Office, CPC Central Committee; heads and deputy heads of departments; directors and deputy directors of units directly under the CPC Central Committee and at the ministerial level; directors of units directly under the CPC Central Committee and at the vice-ministerial level.

Chairman, vice-chairmen, secretary-general and deputy secretaries-general, director and deputy directors of the General Office and secretary and deputy secretaries of the Commission for Discipline Inspection, Military Commission of CPC Central Committee.

Chairman, vice-chairmen, standing committee members, secretary-general and deputy secretaries-general of the CPC Central Advisory Commission.

Secretary, deputy secretaries, standing committee members and

收 詞 範 圍

國家主席、副主席。

第七屆全國人大常委會委員長、副委員長、常委、秘書長、副秘書長。

第七屆全國政協主席、副主席、常委、秘書長、副秘書長。

國務院總理、副總理、國務委員、秘書長、副秘書長，各部部長、副部長，各委員會主任、副主任，各辦公室主任、副主任，各事業單位正副職領導人，各直屬局（署）正職領導人，由部委歸口管理的直屬局級的國家局正職領導人。

中華人民共和國中央軍委主席、副主席、委員。

最高人民法院院長、副院長。

最高人民檢察院檢察長、副檢察長。

中共中央政治局委員、政治局常委，中央委員會總書記、書記處書記、候補書記，中央辦公廳主任、副主任，各部部長、副部長，部級直屬單位正副職領導人，副部級直屬單位正職領導人。

中共中央軍委主席、副主席、秘書長、副秘書長，辦公廳主任、副主任，軍委紀律檢查委員會書記、副書記。

中共中央顧問委員會主任、副主任、常委、秘書長、副秘書長。

中共中央紀律檢查委員會書記、副書記、常委、秘書長。

中國人民解放軍各總部、各軍兵種、軍事院校、科研單位、軍區、警備區正副兵團職領導人。

中國人民武裝警察部隊司令員、副司令員、政委、副政委。

各民主黨派當屆中央主席、副主席、名譽主席、參議委員會等機構的主任、副主任（或主席、副主席）。

共青團中央第一書記、書記，總工會、婦聯、文聯、工商聯、僑聯、作家協會、科技協會、新聞工作者協會、對外友好協會、宋慶齡基金會等的全國組織的主席、副主席、名譽主席，全國台聯的會長。

各省、市、自治區人大常委會主任、副主任，政協主席、副主席，省長、副省長（或主席、副主席）。

各省、市、自治區的中共黨委書記、副書記，顧問委員會主任、副主任，紀律檢查委員會書記。

各省、市、自治區高級人民法院院長。

secretary-general of the CPC Central Commission for Discipline Inspection.

Army commandants and deputy army commandants of the PLA General Headquarters and various Services and Arms, military academies and schools, scientific and research units, military area commands and garrisons.

Commander, deputy commanders, political commissar and deputy political commissars of the Chinese People's Armed Police Force.

Chairman, vice-chairmen and honorary chairmen of current central committees of democratic parties; chairman and vice-chairmen of their central advisory committees.

First secretary and secretaries of the CYLC Central Committee; president, vice-presidents and honorary president of national organizations such as the All-China Federation of Trade Unions, All-China Women's Federation, China Federation of Literary and Art Circles, All-China Federation of Industry and Commerce, All-China Federation of Returned Overseas Chinese, Chinese Writers Association, China Association for Science and Technology, All-China Journalists Association, Chinese People's Association for Friendship with Foreign Countries, and Soong Ching Ling Foundation; president of All-China Federation of Taiwan Compatriots.

Chairman and vice-chairmen of the provincial, municipal and autonomous regional people's congress standing committee; chairman and vice-chairmen of the provincial, municipal and autonomous regional committee, CPPCC; governor and vice-governors (or chairman and vice-chairmen) of the provincial, municipal and autonomous regional people's government.

Secretary and deputy secretaries of the CPC provincial, municipal and autonomous regional committee; chairman and vice-chairmen of its advisory committee; secretary of its discipline inspection commission.

President of the provincial, municipal and autonomous regional higher people's court.

Chief procurator of people's procuratorate in provinces, municipalities and autonomous regions.

Mayor and secretary of the CPC committee in cities whose economic planning is under direct supervision of the State Council; mayor and secretary of the CPC committee in special economic zones.

各省、市、自治區人民檢察院檢察長。

全國計劃單列城市的市長、中共黨委書記，經濟特區的市長、中共黨委書記。

Guide to Using This Biographical Dictionary

Included in this dictionary are all present leaders of China. Their posts listed are based on information in formal documents current up to and ending December 31, 1988 (some information current up to and ending June 30, 1989).

The entries are arranged in alphabetical order. If two people happen to have the same name, the older one is listed first.

The *Table of Major Organizations and Their Leading Officials* is included as an appendix to the book. Its data are current up to and ending March 31, 1989.

In view of the need for brevity, the general style of this book is terse and informal. Abbreviations have been used throughout (see List of Abbreviations for key).

Immediately following the name, an (f) may be added, signifying that the individual is female; if there is no (f), the individual is male.

A person's native place is given by city or county (known as banner in Inner Mongolia) and then province or region. Following Chinese custom, the native place is the ancestral home, or the place from which the individual's father or grandfather originated. It is not necessarily his or her place of birth.

If an individual is of a minority nationality, this information is indicated on a second line. Otherwise, the person is of Han nationality.

The current titles held by the individual are presented in the first segment of each entry. These are the major positions held by the individual and do not include the various minor positions that he or she may concurrently hold.

凡 例

- 本詞典收錄的詞目為現任領導人，其現任職務以 1988 年 12 月 31 日的資料為準（部分資料截止期為 1989 年 6 月 30 日）。
- 詞目按姓名的音序排列。如同姓同名，年長者排前。
- 釋文概括語為現任職務。凡屬收詞範圍的現職均用全稱列寫。專家、學者、教授、現役軍官，在現任職務之後列寫專長概括語，或列寫教授、高級工程師等，或列寫 1988 年授予的將軍軍銜。
- 釋文中的經歷擇寫不同時期的主要職務，現任職務寫明任職的起始年代。經歷中出現的任職機構一般用簡稱表述。
- 人物的籍貫一般為其出生時的地名，地名有變動的，用括號註明今地名。
- 書後附有《主要機構及領導人一覽表》、《漢文筆劃索引》。

List of Abbreviations

Acad—Academy	Dist—District
Adm—Admiral	Div—Division
Admin—Administration; Administrative	DSc—Doctor of Science
Alt Mem—Alternate Member	Dr—Doctor
Amb—Ambassador	E—East
Apr—April	Econ—Economic
Asscn—Association	Ed—Editor
Assoc—Associate	EngD—Doctor of Engineering
Asst—Assistant	Exec—Executive
Aug—August	Feb—February
Cdr—Commander	Gen—General
Cen—Central	Gen HQ—General Headquarters
Cent—Century	Gen Sec—General Secretary
Chair—Chairman	Gov—Governor
C-in-C—Commander-in-Chief	Govt—Government
Col—Colonel	HQ—Headquarters
Coll—College	Inst—Institute
Com—Committee	Int'l—International
Comm—Commission	Jan—January
Coop—Cooperative	Jul—July
CPC—Communist Party of China	Jun—June
CPPCC—Chinese People's Political Consultative Conference	KMT—Kuomintang
CYLC—Communist Youth League of China	LPMG—Leading Party Member's Group
Dec—December	Lt—Lieutenant
Dep—Deputy	Ltd—Limited
Dept—Department	MA—Master of Arts
Dir—Director	Maj—Major
	Mar—March
	Mem—Member
	Mgr—Manager

主要機構全稱和簡稱對照表

人民代表大會	人大
全國人民代表大會(省人民代表大會)	全國人大(省人大)
全國人民代表大會常務委員會(省人民代表大會常務委員會)	全國人大常委會(省人大常委會)
中國人民政治協商會議	政協
中國人民政治協商會議全國委員會(省委員會)	全國政協(省政協)
中華人民共和國中央軍事委員會	中華人民共和國中央軍委
中國共產黨	中共
中國共產黨中央委員會(省委員會、地區委員會、縣委員會)	中共中央(省委、地委、縣委)
中國共產黨中央顧問委員會(省顧問委員會)	中顧委(省顧委)
中國共產黨中央紀律檢查委員會(省紀律檢查委員會)	中紀委(省紀委)
中國共產黨中央軍事委員會	中央軍委
中國共產黨中央委員會組織部	中組部
中國共產黨中央委員會宣傳部	中宣部
中國共產黨中央委員會統一戰線工作部	中央統戰部
中國共產黨中央委員會對外聯絡部	中聯部
中華人民共和國國家計劃委員會(省計劃委員會)	國家計委(省計委)
中華人民共和國經濟委員會(省經濟委員會)	國家經委(省經委)
中華人民共和國基本建設委員會(省基本建設委員會)	國家建委(省建委)
中華人民共和國國家經濟體制改革委員會	國家體改委
中華人民共和國國家教育委員會(省教育委員會)	國家教委(省教委)
中華人民共和國國家科學技術委員會(省科學技術委員會)	國家科委(省科委)
中華人民共和國國防科學技術工業委員會	國防科工委
中華人民共和國國家民族事務委員會	國家民委
中華人民共和國對外經濟貿易部	外經部